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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért mondanak ellent saját maguknak 
magánnyugdíjpénztár ügyében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A magánnyugdíjpénztár megszüntetése 2010-ben meglehetősen nagy port kavart és heves 
érzelmeket váltott ki az emberek körében, amely azóta sem került tisztázásra.

A magánnyugdíjpénztár államosításának célja a járulékok átcsoportosítása volt, szemben az 
önkéntes alapon fizetett nyugdíj előtakarékosságokkal, ahol a már adózott, nettó jövedelmünkből 
tettek félre az emberek.

Ez a módosítás sokakat igencsak kellemetlenül érintett, és a bizalmukat is visszavetette a 
takarékoskodás iránt. A magánnyugdíjpénztárakban a megtakarítás ugyanis személyre szólóan gyűlt
egy elkülönített számlán, éppen ezért mindenki teljes joggal érezhette azt, hogy ez a pénz már az 
övé, az állam pedig elvette tőle.

Az jogszabály-módosítással a kormány súlyos választás elé állította az embereket: aki nem lép át az
állami rendszerbe, az az állításuk szerint a jövőben nem kapott volna állami nyugdíjat.

A volt magánnyugdíj-pénztári tagok felé a kormány egyik fő ígérete az volt, hogy a pénzt egyéni 
számlán kezelik majd. 2010. december 6-án Orbán Viktor, Lázár János és Kósa Lajos politikai 
nyilatkozatot fogalmazott meg (utóbb Dr. Selmeczi Gabriella is csatlakozott hozzájuk), a kötelező 
magánnyugdíj-pénztári tagok védelmében. A nyilatkozat első két pontja szerint: garantálni kell az 
egyéni számlavezetés intézményét az állami nyugdíjrendszere átlépő, korábbi kötelező 
magánnyugdíj-pénztári tagoknak; garantálni kell az állami rendszerbe átlépőknek az egyéni 
számlára történő befizetések értékállóságát.

Ezzel ellentétben a számlák azóta sem születettek meg az ígért formában, a majdnem 3 ezer 



milliárdos magánnyugdíj-pénztári vagyonból pedig egy forint sem került át a nyugdíjkasszába.

Azóta azonban a korábbi ígéretükkel szöges ellentétben, teljesen más álláspontot képvisel a 
kormány, 2019-ben ugyanis azt állította Rétvári Bence államtitkár úr, hogy „a 
magánnyugdíjpénztári egyéni számlán felhalmozott összeg jóváírása a társadalombiztosítási 
nyugdíjrendszerben létrehozott egyéni számlán nem értelmezhető.” Ezt azonban tudhatták akkor is, 
amikor egyéni számlákat ígértek az embereknek.

Tisztelt Miniszter Úr!

Meghazudtolják a saját szavukat és tényleg nem fogják az embereknek ígért egyéni számlákat 
létrehozni?

Várom érdemi válaszát!
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